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Komisja Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

Protokół nr 5.2025 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska 

z dnia 3 kwietnia 2025 roku 

___________________________________________________________________________ 

 

5 posiedzenie Komisji rozpoczęto 3 kwietnia 2025 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:25 

tego samego dnia. 

 

Na stan 4 członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie: 

1. Mirosław Pasoń – Przewodniczący;  

2. Andrzej Ledwig – Zastępca Przewodniczącego; 

3. Karol Adamiec – Członek; 

4. Mirosław Żurek – Członek. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Florian Ciecior – Wójt Gminy; 

2. Daria Pawlak – Z-ca Wójta, 

3. Dominika Werner – St. Inspektor w Referacie Organizacyjnym. 

W części obrad uczestniczyli również: 

1. Jacek Trojan – Inspektor w Referacie Ochrony Środowiska i Zagospodarowania 

Przestrzennego; 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad: 

 

1. Spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu i Starostwa 

Powiatowego w Opolu w przedmiocie stanu dróg powiatowych oraz zamierzeń 

inwestycyjnych na terenie gminy Chrząstowice. 

2. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 r. 

3. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Zagospodarowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska – Mirosław Pasoń. 

 

Ad. 1. Spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu i Starostwa Powiatowego 

w Opolu w przedmiocie stanu dróg powiatowych oraz zamierzeń inwestycyjnych na terenie gminy 

Chrząstowice. 

 

W posiedzeniu nie uczestniczyli zaproszeni do udziału przedstawiciele Starostwa 

Powiatowego w Opolu oraz Zarządu Dróg Powiatowych. 

 Wójt Gminy Florian Ciecior przedstawił informacje dotyczące planowanych inwestycji na 

drogach powiatowych, w tym m.in.: 

• Projekt modernizacji drugiego odcinka ul. Ozimskiej w Chrząstowicach został sfinansowany 

ze środków budżetu gminy. Obecnie brak jest jednak informacji, kiedy inwestycja zostanie 

zrealizowana przez Starostwo Powiatowe w Opolu. 

• W odpowiedzi na prośbę Dyrektora Starostwa Powiatowego w Opolu, w budżecie gminy 

zostanie zaplanowana kwota 100 tys. zł na dofinansowanie bieżących remontów dróg 
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powiatowych. Środki te zostaną przekazane na podstawie zawartej umowy dotacyjnej ze 

Starostwem Powiatowym. Wójt dodał, że pierwotna prośba Dyrektora dotyczyła kwoty 200 

tys. zł. 

• W ramach projektu „Bezpieczny transport w Aglomeracji Opolskiej”, realizowanego we 

współpracy m.in. z Miastem Opole i zgodnie z opracowanym Programem Funkcjonalno-

Użytkowym, Gmina Chrząstowice planuje budowę centrum przesiadkowego w 

Chrząstowicach przy stacji PKP, rozbudowę drogi powiatowej w związku z budową drogi 

dla rowerów oraz ciągu pieszo-rowerowego na odcinku Suchy Bór – Lędziny oraz wymianę 

wiat przystankowych. Ponadto jest już wykonana dokumentacja projektowa oraz uzyskano 

pozwolenie na budowę centrum przesiadkowego w Lędzinach, przy ul. Leśnej. Ogłoszenie 

przetargu na realizację powyższej inwestycji planowane jest na II kwartał 2025 roku. 

 

Ad. 2.  Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2024 r. 

 

Zastępca Wójta Gminy Daria Pawlak dokonała podsumowania stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Chrząstowice za 2024 r., które przedstawia się następująco: 

1. Bilans finansowy gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Chrząstowice za rok 

2024 jest ujemny. System nie bilansuje się z  uwagi na wzrost bieżących wydatków 

utrzymania systemu oraz zaległości w opłatach z lat ubiegłych. 

2. Obserwuje się ustabilizowanie ilości wytwarzanych odpadów zmieszanych.  

3. Nastąpił wzrost ilości punktów odbioru odpadów i wzrost liczby mieszkańców objętych 

systemem. 

4. Poziom ograniczenia masy odpadów komunalnych ulegających biodegradacji 

przekazywanych do składowania został osiągnięty na bardzo dobrym poziomie – 0,00%. 

5. Osiągnięty poziom recyklingu i przygotowania do ponownego użycia odpadów komunalnych 

udało uzyskać się na poziomie - 39%, co jest poniżej wymaganego wskaźnika – 45%. W 

obliczeniach poziomów ujęto szacunkowe pojemności kompostowników, co wpłynęło na 

wzrost poziomu odzysku. Nieosiągnięcie w/w wskaźnika stanowi podstawę do naliczenia kar 

dla Gminy przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska.  

6. Obecnie zostało ogłoszone postępowanie przetargowe na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów komunalnych na terenie gminy Chrząstowice  na okres od 01.07.2025 – 30.06.2027 

r. Przewiduje się wzrost kosztów systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, na co 

wpływ ma m.in. podniesienie minimalnego wynagrodzenia, wzrost kosztów 

zagospodarowania poszczególnych frakcji oraz inflacja.  

7. Od 01.01.2022 r. wprowadzono nowe stawki opłat za pojemniki na odpady dla nieruchomości 

niezamieszkałych. Istnieje realna obawa, że dla zbilansowania systemu konieczne będzie 

ustalenie nowych optymalnych stawek opłat. 

8. Poziom składowania odpadów komunalnych wzrósł kilkukrotnie. Odzysk z frakcji odpadów 

po sortowaniu odpadów zmieszanych jest niezadowalający.  

9. Problematyczne staje się gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie gdzie występuje 

zabudowa wielorodzinna i wytwarzana jest  duża ilość odpadów. Zwiększona ilość 

pojemników nie zaspakaja potrzeb mieszkańców osiedla, którzy gromadzą odpady tj. papier, 

styropian, tektura wokół pojemników, co z kolei utrudnia pracę pracownikom firmy 

Remondis. 

10. Obserwuje się wzrost zmieszanych odpadów opakowaniowych na PSZOKu. 

11. Obserwuje się wzrost ilości odpadów wielkogabarytowych.  

12. Obserwuje się zwiększony wzrost zdekompletowanych odpadów elektrycznych porzucanych 

w lasach,  w okresach odbioru wielkogabarytów.  

13. Obserwuje się wzrost odpadów budowlanych przekazywanych do PSZOKu. 

14. Nastąpił wzrost ilości wysegregowanej frakcji  papieru i tektury, do czego przyczyniła się 

odrębna zbiórka tej frakcji.  
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15. Intensywne działania przypominające osobom zalegającym z opłatami o upływie terminu 

płatności opłaty oraz prowadzone postępowania windykacyjne wobec dłużników wpłynęły na 

zmniejszenie się kwoty zaległości w opłacie względem lat ubiegłych.  

16. Obserwuje się ponowny, bardzo duży wzrost kosztów obsługi i utrzymania PSZOK.  

Dokument „Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie gminy Chrząstowice  

za 2024 rok” stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zastępca Wójta Daria Pawlak, poinformowała o ogłoszeniu przetargu na odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych na terenie gminy Chrząstowice. Po zakończeniu 

procedury przetargowej członkowie komisji zostaną poinformowani o jego rozstrzygnięciu oraz 

otrzymają kalkulację kosztów funkcjonowania całego systemu gospodarki odpadami. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

1) Członkowie Komisji zapoznali się z II wersją projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Chrząstowice. 

Objaśnień w zakresie przedmiotowej uchwały oraz odpowiedzi na wszelkie pytania udzielili 

Zastępca Wójta Daria Pawlak oraz Inspektor w Referacie Ochrony Środowiska i 

Zagospodarowania Przestrzennego - Jacek Trojan.  

W toku przeprowadzonej dyskusji zgłoszono uwagę, aby w §17  w ust. 2 w  pkt 11 w  lit. e, 

dodać zapis o treści: „na podstawie wskazania stanu podlicznika wody,”. Po uwzględnieniu 

powyższej zmiany Komisja nie wniosła innych uwag ani wniosków. Projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie, jednogłośnie w głosowaniu jawnym. Projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  

2) Członkowie Komisji zapoznali się z II wersją projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi Komisja nie wniosła uwag i wniosków do projektu uchwały, opiniując go 

pozytywnie, jednogłośnie w głosowaniu jawnym. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

3) Członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za 

miejsca grzebalne groby na terenie cmentarzy komunalnych położonych na terenie gminy 

Chrząstowice. Objaśnień w zakresie przedmiotowej uchwały oraz odpowiedzi na wszelkie 

pytania udzielili Wójt Gminy Florian Ciecior oraz Zastępca Wójta Daria Pawlak. Komisja nie 

wniosła uwag i wniosków do projektu uchwały, opiniując go pozytywnie, jednogłośnie w 

głosowaniu jawnym. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 4. Sprawy bieżące. 

 

1) Radny Mirosław Żurek zabrał głos w dwóch kwestiach 

• Zły stan techniczny drogi powiatowej łączącej miejscowości Dębska Kuźnia i Niwki. 

Radny zwrócił uwagę na nagromadzoną ziemię wzdłuż krawędzi jezdni, liczne ubytki 

oraz nierówności nawierzchni asfaltowej. Zasygnalizował również problem 

nieprzyciętych gałęzi drzew, które utrudniają swobodne poruszanie się pojazdów. 

• Konieczność poszerzenia parkingu przy Szkole Podstawowej w Dębskiej Kuźni 

poprzez wykup przylegających do ul. Niweckiej terenów prywatnych, co miałoby na 

celu poprawę bezpieczeństwa i komfortu zatrzymywania się pojazdów. 

W odpowiedzi Wójt Gminy Florian Ciecior, wskazał, że wykup działek 

przeznaczonych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego pod 

zabudowę mieszkaniową wiązałby się z wysokimi kosztami dla budżetu gminy. 

Podkreślił, że priorytetem w najbliższym czasie pozostaje utwardzenie parkingu przy 

Publicznym Przedszkolu w Dębskiej Kuźni oraz utworzenie parkingu przy Szkole 

Podstawowej w Dańcu. Wójt zaznaczył, że najefektywniejszym rozwiązaniem w 
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kontekście obecnych możliwości budżetowych będzie egzekwowanie obowiązujących 

przepisów ruchu drogowego przez kierowców poruszających się ul. Niwecką. 

 

2) Radny Karol Adamiec zgłosił następujące wnioski: 

• Wniosek o poparcie działań zmierzających do realizacji inwestycji polegającej na budowie 

ścieżki pieszo–rowerowej wzdłuż drogi powiatowej łączącej miejscowości Daniec i Raszowa. 

Radny przedstawił szereg argumentów przemawiających za potrzebą realizacji tej inwestycji, 

wskazując m.in. na: 

- planowaną budowę nowego marketu w rejonie drogi, 

- silne więzi społeczne łączące mieszkańców obu miejscowości (wspólna parafia, klub 

piłkarski), 

- oraz wzmożony ruch pieszy i rowerowy pomiędzy Dańcem a Raszową, wynikający z 

niewielkiej odległości między nimi. 

Zdaniem radnego, budowa ścieżki w znaczący sposób przyczyni się do poprawy 

bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego. 

W uzupełnieniu Wójt Gminy, Pan Florian Ciecior, poinformował, że odbyło się 

ponowne spotkanie z Wójtem Gminy Tarnów Opolski, podczas którego uzgodniono złożenie 

wspólnego wniosku o dofinansowanie przedmiotowej inwestycji. Wniosek będzie zawierał 

również deklarację pokrycia kosztów dokumentacji projektowej – jako podstawy do 

ubiegania się o środki zewnętrzne. 

• Wniosek o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego w Opolu z prośbą o regularne 

przeprowadzanie konserwacji krzewów i drzew rosnących wzdłuż poboczy dróg 

powiatowych na terenie gminy Chrząstowice. 

 

3) Wójt Gminy Florian Ciecior przekazał następujące informacje: 

• Trwają prace remontowe dróg gminnych finansowane ze środków budżetu gminy. Inwestycje 

te są realizowane zgodnie z przyjętym harmonogramem. 

• Ponownie złożono wniosek o dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w Dańcu oraz 

przepompowni ścieków w Chrząstowicach w ramach programu FENIKS. Celem jest 

pozyskanie środków na kontynuację działań związanych z rozbudową sieci kanalizacyjnej na 

terenie gminy. 

• Gmina otrzymała informację o konieczności zwrotu części dotacji pozyskanej z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich (PROW) – w wysokości ok. 56 tys. zł – przyznanej na 

realizację inwestycji: budowy świetlicy wiejskiej oraz Placu Bursztynowo-Solnego w 

Dębskiej Kuźni. W toku przeprowadzonej ponownej kontroli w Urzędzie Marszałkowskim, 

stwierdzono przekroczenie dopuszczalnego limitu kosztów kwalifikowalnych w wysokości 

500 tys. zł – o wspomnianą kwotę 56 tys. zł. W związku z tym organ kontrolujący wystąpił z 

zaleceniem zwrotu części przyznanego dofinansowania. 

• Trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku o 

dofinansowanie z PROW dla zakończonej już inwestycji polegającej na budowie kanalizacji 

sanitarnej we wsi Falmirowice. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. Przewodniczący obrad, wobec zrealizowania porządku 

posiedzenia podziękował uczestnikom za udział w spotkaniu i o godz. 10:25 zamknął obrady.  

Na tym protokół zakończono. 

  

Przewodniczący Komisji  

Rolnictwa, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska 

 

Mirosław Pasoń  
 

Przygotował(a): Dominika Werner 


